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Demonstratie Model Boten Vereniging Hoogvliet 

(MBVH) op het Rondoplein

Vormgeving

Jelna Bosma 

 

Deze uitgave is, naast alle vrijwilligers, mogelijk 

gemaakt door stichting WIJPLAAT en onder-

staande subsidiegevers en sponsors.

Wat zijn de plannen? Lekker op vakantie, doorwerken, tuinieren of 

een grote schoonmaak? Heijplaat Post staat weer vol met nieuwe 

informatie. Een terugblik naar een aantal activiteiten in de lente. Elk 

jaar wordt er hard gewerkt 

om Koningsdag samen te 

vieren op svRDM. Zo ook dit 

jaar. Verder komen diverse 

activiteiten op het Rondoplein 

en Kinderboerderij de Heij aan 

bod. 

In deze uitgave maken 

we kennis met familie 

Loef-Timmers, nieuwe 

bewoners, en oud-bewoner Bart Kalff. Weer mooie verhalen 

van onze bewoners op Heijplaat. Op het Quarantaineterrein strijden de 

kunstenaars voor het behoud van de culturele functie. De kunstenaren 

moeten 1 juli 2024 weg, maar hierover zijn andere afspraken gemaakt. 

Zeggen de namen de ‘Zeehond’ of de ‘Walrus’ u iets? De historie van 

de onderzeeboot en de onderzeebootloods geven het antwoord. 

Bij de Wijkraad is er zicht op een nieuw lid. De Wijkraad heeft wat 

aanpassingen doorgevoerd omtrent de Wijkhub. Het lang verwachte 

inrichtingsplan is 13 mei j.l. met de bewoners gedeeld. De Wijkraad 

deelt hoe deze avond verliep en wat de vervolgstappen worden.

Model Boten Vereniging Hoogvliet is regelmatig aanwezig bij onze 

dorpsfeesten hier op Heijplaat. De vereniging heeft een kleurrijk 

verleden en verheugt zich op nog vele jaren vaarplezier. Ook is Heijplaat 

sinds dit jaar een gastouderopvang rijker. En op 20 juni organiseert de 

gemeente een zorgmarkt. Kortom: genoeg te lezen.

 

Veel leesplezier!

De zomer is in aantocht!

voorwoord



NIEUWS & AGENDA

Op 20 juni a.s. organiseert de gemeente 

Rotterdam een Zorgmarkt in de Huiskamer 

2.0. van 13:30 tot 15:30 uur. Hier zal informatie 

worden gegeven over verschillende zorg en 

dienstverlening. Hier zijn diverse partijen voor 

uitgenodigd. Het belooft een interactieve 

markt te worden waarbij gemeente Rotterdam, 

Star-MDC, de Dorpswegapotheek, wmo-radar 

en zorgaanbieders / dienstverleners zoals 

Laurens en Trevel aanwezig zullen zijn. De 

gemeente zal voor die tijd een flyer rondsturen 

met het exacte programma.

Voor meer vragen kunt u contact opnemen 

met:

Francis Bousselmame

Gebiedsaccounthouder Heijplaat – Pernis

Maatchappelijke Ontwikkeling, 

Gemeente Rotterdam

Email: fm.bousselmame1@rotterdam.nl

Telefoon: 0648056915

Zorgmarkt 
Heijplaat

Een tijdje terug werd ik benaderd door de firma DB Schenker, gevestigd aan 

de Scheepsbouwweg 65. Zij hadden vernomen dat de gemeenschappelijke 

ruimte van ‘Het Waterschip’ was verhuurd. Ik kon dus geen activiteiten meer 

organiseren voor de bewoners van ‘Het Waterschip’ en ‘De Wijde Blick’. De 

firma Schenker bood daarom aan om de bewoners bij hen uit te nodigen voor 

een koffieochtend met het prachtige uitzicht op de Heijplaat en het water 

vanaf de vijfde verdieping van hun kantoor.

We zijn er inmiddels drie keer geweest met zo'n 25 personen. Rond 10 uur 

worden we ontvangen met koffie en gebak en zorg ik voor leuke prijsjes voor 

de bingo. Het is heel gezellig voor zowel bewoners als het personeel van 

Schenker. Rond 12 uur gaan we weer richting huis en krijgen de bewoners 

nog wat lekkers mee.

Graag tot een volgende keer en bedankt schenker voor deze leuke uitjes!

Ineke van Dam-Koster

Koffieochtend

Heijplaat Online opgeheven
Heijplaat Online (HO) is opgericht in 2012. HO was een 

belangrijk forum met website en actieve Facebook-pagina 

om alle Heijplaters te informeren, betrekken en verbinden. In 

mei 2024 is HO helaas opgeheven wegens gezondsredenen 

in combinatie met een opeenstapeling van negativiteit op 

persoonlijk vlak via de Social Media.

Met de sluiting van de Facebookpagina van HO, zijn we een 

belangrijk forum kwijt, waar we actuele informatie en (helaas 

vaak ongezouten) meningen over ons dorp konden delen. 

Gelukkig is de website Heijplaat.com nog steeds in de lucht 

voor actuele én historische informatie.

We willen Carina Berwald, oprichtster van HO, en alle 

vrijwilligers hartelijk bedanken voor hun enorme betrokkenheid 

en inspanningen om Heijplaters te verbinden. Diepe buiging!

© 2024. Artikelen uit Heijplaat Post mogen alleen  

met schriftelijke toestemming van de redactie worden 

overgenomen. De redactie behoudt zich het recht voor 

ingezonden bijdragen in te korten, te redigeren of niet  

te plaatsen.
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oud

‘Schiet op! 
Anders zijn we 

te laat.’ 

Ontmoet Bart Kalff (70), ook wel bekend als ome 

Bart. Toen hij tien maanden oud was, verhuisde 

hij met zijn familie naar de Streefkerkstraat. 

Zijn slaapkamer deelde hij met zijn twee - en 

soms drie broers. Er stond een stapelbed van 

driehoog, een bureau en een bergmeubel met 

deuren. Het bergmeubel werd met een plank op 

de deuren als bureau gebruikt door Bart en zijn 

tweelingbroer. 

Hij heeft een leuke jeugd gehad op Heijplaat. 

De tewaterlating van de ssRotterdam herinnert 

Bart zich nog heel goed. Zijn vader riep in de 

deuropening ‘Schiet op! Anders zijn we te laat.’ 

naar zijn moeder en grootmoeder. De kinderen en 

mannen stonden buiten al klaar. “Toen we vlak bij 

de helling waren, zag mijn vader dat we toch te laat 

waren.” Heel jammer. Ze hadden het gemist. 

Zijn eerste baantje als 16-jarige was als 

oliedrumswasser op de Eemhavenweg. Hij 

studeerde af bij de RDM-bedrijfsschool en ging 

als scheepstimmerman aan boord om wanden 

te zetten. Toen ging hij naar de militaire dienst. 

Daarna kon Bart zich bij de RDM op verschillende 

afdelingen ontplooien. Er werd gekeken waar 

werkers nodig waren en daar ging je aan de slag. 

Zo werd Bart een all-around vakman. Na zijn RDM-

tijd werd hij huismeester bij een zorginstelling en 

nu is hij bestuurslid bij de Huiskamer 2.0.

Bart is een hobbyfotograaf en is dol op alles wat 

met het fotografievak te maken heeft. Hij is elke 

dinsdag te vinden bij de kookmiddag en om de 

week op dinsdag bij de Fotoclub in Huiskamer 2.0.  
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Wil jij ook in  
Oud & Nieuw?  

Stuur een 
mailtje naar 
de redactie!

& nieuw

Quote van oma: 
‘Anke, wat 
heb je 
gedaan?’

Maak kennis met Anke (30), Ian (35) en Robin (2) 
Loef-Timmers. In augustus verwachten ze hun 
tweede kindje.
Net voor de eerste corona lockdown zijn ze op Heijplaat komen 

wonen. Ze waren zelfs als eerste van hun rijtje verhuisd. Ook hun tuin 

was als eerste klaar om in gebruik te nemen. Dit alles dankzij een 

strakke planning van Anke.

Met de komst van Anke en Ian is Heijplaat twee middelbare 

schooldocenten rijker. Anke is docent Beeldende Kunst in Capelle 

aan de IJssel. En Ian geeft Engels op een school in Den Haag. Ian 

is wel op zoek naar een plek dichter bij huis en heeft al sollicitaties 

lopen dus dat wordt spannend.

Wonen op Heijplaat vinden ze heerlijk. Ze maken gebruik van alle 

speeltuinen die er zijn en het strandje is favoriet. Anke’s moeder 

moest wel even slikken toen ze voor het eerst naar Heijplaat reden. 

”Anke: wat heb je gedaan?”, riep ze onderweg. Maar inmiddels is ze 

overtuigd dat het een goeie beslissing was om hier te gaan wonen.

Het OV valt wat tegen nu de waterbus is gestopt, 

vandaar dat ze een auto gekocht hebben. Dit geeft 

ze veel meer vrijheid. Op Heijplaat zelf missen ze 

verder vooral meer activiteiten voor de jongeren. 

Zij hopen dat de skatebaan blijft in het nieuwe 

gemeente plan.

Om in conditie te blijven gaat Ian naar de sportschool 

en Anke maakt graag gebruik van het buitenbad in 

Pernis. Echt een aanrader! Er is een pierenbadje voor 

de kleintjes en een grasveldje om op je handdoek te 

liggen. Heerlijk voor in de zomer.
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Actie voor de watertaxi
door Marja Ilić-Regelink

Het is passen en meten om 8 uur ’s ochtends bij de aanlegsteiger. Twee gele watertaxi’s 

liggen klaar voor vertrek. De voorste zal het komend uur zwaar beladen zijn met studenten. De 

achterste raakt gevuld met fietsen, bakfietsen en scooters. Met wat samenwerking en goede 

wil lukt het net aan, omdat de tweede bakfiets er vandaag niet bij is. Een kwartiertje duurt de 

overtocht. De schipper manoeuvreert bekwaam tussen de grote vrachtschepen door. Bij De 

Fruitvis, net voorbij Marconiplein, vervolgen de Heijplaters hun tocht fietsend door Rotterdam. 

Actiegroep Waterbus

Ook Kim de Groot en haar kinderen nemen dagelijks deel aan 

dit ritueel. Ze woont sinds 2020 met haar gezin op Heijplaat. Zij 

en haar man werken in het centrum van de stad en de kinderen 

bezoeken de Vrije School in West. Kim komt op voor een goede 

en leefbare woonomgeving. Daarom is ze sinds de oprichting in 

2021 betrokken bij de Actiegroep Waterbus. 

Deze actiegroep, opgericht door Bibi Weeke, bestaat uit 

Heijplaters die veelal vanuit de stad naar Heijplaat verhuisd zijn 

voor de rust en ruimte én een snelle verbinding naar Rotterdam-

Centrum met de fiets. Waterbuslijn 18 vervoerde de bewoners 

naar de Sint Jobshaven, om daar de weg door Rotterdam 

fietsend te vervolgen. Projectontwikkelaar Van Omme & De Groot 

beloofde de nieuwe bewoners van het Verborgen Geheim: ‘De 
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waterbus brengt je in 10 minuten van Heijplaat naar de overkant.’  

Dus niet! De gemeenteraad besloot lijn 18 in januari 2022 te 

vervangen door de kleine boten van Watertaxi Rotterdam, 

zonder plek voor fietsen. 

Duurzaam vervoer

Wethouder Bokhove pleitte voor duurzaam vervoer over water, 

maar vergat het fietsvervoer. De watertaxi werd aanbesteed, 

dankzij een mooi plan met elektrische bootjes, maar zonder 

plek voor fietsen. De fietsende Heijplaters zagen hierdoor 

hun duurzame vervoersmogelijkheid verdwijnen. De keus 

werd: omfietsen, tijdrovend OV of de vervuilende auto. Enkele 

gezinnen overwogen serieus om terug te verhuizen naar de 

stedelijke wijken. 



ACTIE

De Actiegroep Waterbus kwam in actie. 

Hoewel de meesten net als Kim pas 

kort op Heijplaat woonden, volgden zij 

de Heijplaat-traditie: opkomen voor het 

Heijplaatse belang tegen de gemeente. 

Vele acties volgden: artikelen op social 

media, krant  en tv , protestposters bij 

de waterbushaltes en enquêtes. De 

onderwijsinstellingen op Heijplaat en 

de waterbus ondersteunden de acties. 

Samen met de Wijkraad maakte de 

actiegroep gebruik van het inspraakrecht 

in de gemeenteraad. 

Hoewel er geen gemeentelijke opdracht 

ligt om voor fietsvervoer over de Maas te 

zorgen, improviseert Watertaxi Rotterdam 

als reactie op de Actiegroep. In 2022 en 

2023 voer een oude dieselboot de fietsers 

in de spits over de Maas en inmiddels is 

een elektrische boot gebouwd, waarop 

fietsen vervoerd kunnen worden. Het 

resultaat is creatief, maar minder goed dan 

voorheen. Kim vertelt dat de wiebelende 

bootjes en de kleine ruimte zorgen voor 

vallende fietsen, met schade tot gevolg. 
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Verbeterpunten

Dankzij de inzet van Actiegroep Waterbus 

is er nu dagelijks vervoer over de Maas 

voor fietsers, gedurende bijna de hele 

dag/avond en het weekend. Zodra de 

urgentie er is, treedt de actiegroep naar 

voren. Er is nog genoeg te verbeteren: 

- De halte Marconihaven opent het 

westen van Rotterdam, maar de rest van 

de stad is sneller te bereiken door een 

fietstocht door de haven, maar met een 

half uur extra reistijd ten opzichte van 

de oude situatie. 

- Veel studenten/docenten komen met 

de auto naar de onderwijsinstellingen 

vanwege de onhandige locatie van de 

halte . 

- Niet iedereen kan gebruik maken van 

de fietsboot, door ruimtegebrek en 

omdat er geen afvaarten zijn tussen 

10.30 en 13.00 uur. 

- De watertaxi is als commercieel bedrijf 

niet gebonden aan wet- en regelgeving 

voor het OV. Hun rendabiliteit is 

daarmee een risicofactor voor het 

belang van dagelijkse gebruikers. 

 

De actiegroep breidt zich nog steeds uit. 

De veerdienst van de watertaxi is (nog) 

niet toekomstbestendig, de actiegroep 

wel! Kim is een vechter: als de burger 

wordt overvaren door machthebbers, 

komt ze op tegen onrecht. Samen met 

de Actiegroep heeft ze echt iets bereikt. 

“Wij op Heijplaat zijn geen restpost, maar 

volwaardige Rotterdammers!” 

Situatie op Lijn 18 Situatie op de watertaxi

7

Openbaar vervoer



Zoals elk jaar zijn er dit voorjaar weer diverse gezellige 

activiteiten georganiseerd op Heijplaat.

Koningsdag

Zo waren er op Koningsdag bij svRDM als vanouds veel 

spelletjes te doen, grote springkussens en verse hamburgers 

begeleid door DJ en live muziek. Ook was er een échte 

roofvogelshow. De vogels vlogen vlak voor de toeschouwers 

langs en je kon ze allemaal van heel dichtbij bekijken. En als 

de kers op de taart een indrukwekkende zeearend over het 

voetbalveld vloog. Fantastisch!

Oud-Hollandse spelletjes

20 April kon je op het Rondoplein Oud-Hollandse spelletjes 

spelen, waarbij je heerlijke versgebakken frietjes kon 

verdienen. Stokken vangen, blikken omvergooien, eendje 

hengelen het was ondanks de regen weer een gezellige boel. 

De organisatoren hebben er weer met veel liefde zorg voor 

gedragen dat de evenementen mogelijk gemaakt zijn. Een 

oproep voor volgend jaar: laten we met nog meer Heijplaters 

komen, zodat we elkaar nog beter leren kennen. En dat we de 

evenementen nog lang kunnen bezoeken.

Heijplaat viert feest
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Tijdens een drukbezochte bewonersavond op 13 mei 

presenteerde de gemeente het inrichtingsplan voor het oude 

dorp van Heijplaat.  Sinds 2020 is aan dit plan gewerkt.  Er 

komen veel meer bomen en planten.  Dat is prettiger wonen, 

helpt met het afvoeren van water en verlaagt de temperatuur 

in warme zomers. Fietsers en voetgangers krijgen meer 

ruimte. De auto levert ruimte in. Er blijven ruim voldoende 

parkeerplaatsen al liggen die niet meer altijd direct voor de 

deur. 

Bewoners en de wijkraad hebben de afgelopen jaren inbreng 

geleverd op de plannen. Dat heeft op een aantal punten 

geleid tot veranderingen. Zo komen er meer parkeerplaatsen 

terug dan gepland, blijft de Letostraat  afgesloten aan 

1 kant en wordt de groenstrook aan de Courzandseweg 

omgebouwd tot een sport- en spelruimte waar bewoners 

van het oude en het nieuwe dorp elkaar kunnen 

ontmoeten. Daarvoor wordt gebouw De Kolck gesloopt. 

Na de zomer beginnen de technische voorbereidingen van 

de hele operatie. Dan wordt ook de planning gemaakt.. De 

rioolvervanging wordt in fases uitgevoerd en duurt in totaal 

zo’n 3 jaar (inclusief de nieuwe inrichting).  

Het inrichtingsplan is binnenkort helemaal terug te 

vinden op de website van de gemeente Rotterdam www.

rotterdam.nl/het-oude-dorp. 

Projectteam Heijplaat

Ria van der Linde

. 

Park

Oude dorp vanaf volgend Oude dorp vanaf volgend 
jaar (eindelijk) op de schopjaar (eindelijk) op de schop

Droge voeten, een prettiger woonomgeving en meer contact tussen bewoners van het 

oude en het nieuwe Heijplaat.  Volgend jaar na de zomer start de gemeente met de 

vervanging van de riolering. Aansluitend worden de straten en pleinen van het oude dorp 

opnieuw ingericht. Ook de groenstrook aan de Courzandseweg krijgt een nieuw uiterlijk. De 

gemeente investeert de komende jaren 24 miljoen in de buitenruimte van Heijplaat.  Als het 

klaar is, is Heijplaat het meest duurzame beschermde stadsgezicht van Nederland. 

Gebiedsontwikkeling
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Per 1 juli 2024 wil ontwikkelaar Boei dat alle gebruikers 

van de ateliers op het Quarantaineterrein hun ruimtes 

bezemschoon opleveren en hun heil ergens anders 

zoeken. 

Sinds 1980 wordt het terrein gebruikt als woonruimte en 

als werkplaats voor een diverse groep kunstenaars. Ze zijn 

daar in 1980 neergestreken, met officiële toestemming 

van de gemeente, om de panden tijdelijk te gebruiken 

voor ateliers, dans- en muziekstudio’s en woonruimte. Dit 

op om-niet-basis. De panden stonden leeg sinds 1957 en 

waren in slechte staat. Vanaf 2014 is er door het Havenbedrijf 

contractueel vastgelegd dat de kunstenaars nog 10 jaar 

gebruik konden maken van de ruimtes.

Het havenbedrijf was voorheen de eigenaar, maar omdat 

het hele terrein Rijksmonument is geworden en Beschermd 

Stadsgezicht, konden zij er niks meer mee. In 2021 is het 

Quarantaine-terrein voor 1 euro verkocht aan Boei, een non-

profitorganisatie gericht op restauratie en herbestemming 

van cultureel erfgoed.

Boei heeft de opdracht van het Havenbedrijf om de 

gebouwen te ontwikkelen tot een hotel en congrescentrum. 

En daar is volgens hen geen ruimte meer voor ateliers. 

Echter, het Havenbedrijf heeft in overleg met de kunstenaars 

in het contract een clausule toegevoegd, waarin staat dat er 

na afloop van het contract, eind juni 2024, ruimte zou blijven 

voor het huren van ateliers door de huidige gebruikers, 

tegen de dan geldende atelierhuurprijs in Rotterdam. 

De drie alternatieven die Boei geopperd heeft, zijn geen 

passende opties voor de kunstenaars. Ook vinden de 

kunstenaars dat ze vanaf het begin geen volwaardige 

Kunstenaars 
moeten weg van het 
Quarantaineterrein



gesprekspartner zijn geweest van Boei. Zij hadden graag 

in overleg tot een goed ontwikkelplan willen komen, 

conform het Bestemmingsplan, waarin ateliers expliciet 

worden vermeld. Er wordt nu geen gebruik gemaakt 

van hun expertise. En dat doet pijn. In 44 jaar tijd hebben 

de kunstenaars ervoor gezorgd dat de voormalige 

Quarantaine-Inrichting niet werd gesloopt, eerst 

Gemeentelijk Monument en toen Rijksmonument werd, 

en dat het Beschermd Stadsgezicht werd. Ook is dankzij 

de kunstenaars en de  Bewonerscommissie Heijplaat de 

culturele functie opgenomen in het Bestemmingsplan 

Eem- Waalhavengebied. Dat wordt nu genegeerd. Een 

aantal kunstenaars blijven strijden voor het behoud van 

de culturele functie, omdat er overal in Rotterdam ateliers 

verdwijnen. Hoe verder na 1 juli 2024? Wordt vervolgd.

Foto: Quarantaineterrein in oorspronkelijke staat (voor de 

jaren 80). Bron: onbekend.

Met veel enthousiasme stellen wij, Michael 

Wagemakers - gebiedscoördinator, en 

Maureen Hart - sociaal beheerder, onszelf 

even voor. Voor onder andere de wijk Heijplaat 

zetten wij ons samen met ons team in voor 

een schone, veilige wijk waar duurzame 

relaties worden opgebouwd. Ons doel is een 

leefbare omgeving te creëren waarin iedereen 

zich thuis voelt. Door samen te werken met 

bewoners en lokale partners streven we naar 

positieve verandering en welzijn voor de hele 

buurt.

mwagemakers@woonbron.nl

mhart@woonbron.nl 

0614295214 - 088 966 03 84

woonbron

Even voorstellen
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QI terrein

Sinds acht jaar maken vader en zoon in hun grote 

werkplaats buitenkunst. Meestal beesten, zoals kippen, 

varkens en de beroemde zeehond bij het strandje. Maar 

ook kinderen op een hek of een wapperende waslijn. 

En de plakaat ter nagedachtenis van de Joden op het 

Dodenherdenkingsmonument op de Heysekade. De 

beelden van het duo zijn heel stoer en herkenbaar. Ze zijn 

gemaakt van ijzer, wat mooi rood verkleurt. De vormen 

worden uitgesneden met een plasmasnijder. Ze werken 

ook in opdracht. Zo heeft iemand opdracht gegeven om 

de hond van een goede vriend, een boxer, die na 21 jaar 

overleden was, te vereeuwigen.

In 1982 kraakte vader Aloysius van Saus het 

leegstaande pand. Samen met andere kunstenaars, 

die andere panden op het terrein kraakten, 

creërden ze zo een kunstenaarsvrijplaats op 

het Quarantaineterrein én zorgden ze ervoor 

dat dit belangrijkse historisch erfgoed niet werd 

afgebroken. Ze betaalden geen huur, maar zorgden 

wel voor het onderhoud en organiseerden ook 

verschillende evenmenten voor het dorp om de 

gemeenschapszin te bevorderen. Ze hebben 

begrip voor het Havenbedrijf Rotterdam (HbR) dat 

deze door wil met gebiedsontwikkeling. Ze weten al 

Aloysius & Aloysius 
Aloysius & Aloysius is het kunstenaarsbedrijf van vader en zoon van Saus. Vader Aloysius woont met 

echtgenote Ketty al meer dan 40 jaar op het Quaraintaineterrein. Hun zoon, ook een Aloysius, is er 

opgegroeid. Tot 8 jaar geleden waren hij en zijn vrouw clowns van beroep. Ketty treedt nog steeds op 

voor scholen. Vader Aloysius was er wel klaar mee. “Ik was uitgelachen. ” 



tien  jaar dat ze hierom weg moeten en zijn dankbaar 

voor alle jaren dat ze er hebben mogen blijven. Wel 

zijn ze teleurgesteld in de manier waarop Boei, aan 

wie HbR de ontwikkeling van het Quarantaineterrein 

over heeft gedragen, met de bewoners omgaat. 

Zoon Aloysius heeft ondertussen een gezin. Hij is 

momenteel dan ook wat minder actief in het bedrijf. 

Vader Aloysius en Ketty hebben een huis gekocht 

op het platteland in Frankrijk. Het kost veel tijd om 

hun huidige huis en werkplaats leeg te halen en 

hun nieuwe huis klaar te maken en in te richten. 

Vader Aloysius: “Nu maar kijken of die fransen ook 

interesse hebben in wat ik maak. Ze houden van 

hekken en uithangborden. Ik ook, dus ik heb er wel 

vertrouwen in.”

Ben je geinteresseerd in het werk van Aloysius & 

Aloysius? Neem dan contact op via (06) 57505125 of 

egodwarf@hotmail.com. 

bedrijf
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Wijkraad  Wijkraad  
HeijplaatHeijplaat

Wijkraad Heijplaat is, zoals in de vorige editie van 

Heijplaat Post al was aangekondigd, gestart met 

vier wijkraadsleden. Inmiddels is er zicht op een 

nieuw wijkraadslid die, als alle papieren worden 

goedgekeurd, nog voor de zomer kan worden 

geïnstalleerd als vijfde lid van de Wijkraad. Met een 

beetje goede wil van de Gemeenteraad kunnen we 

ook dit jaar nog het aantal wijkraadsleden uitbreiden 

naar zeven. Hopelijk wordt de wijziging van het 

regelement nog voor de zomer vastgesteld.

Op 10 januari is de Wijkraad gestart met een 

Nieuwjaarsbijeenkomst, dit keer in de RDM Kantine. 

De aanwezigen hebben teruggeblikt op 2023 en 

eenieder een gelukkig Nieuwjaar toegewenst. De 

Wijkraad wil in het vervolg ieder jaar starten met een 

nieuwjaarsreceptie voor geïnteresseerde bewoners 

van het dorp.

In februari kreeg ook Heijplaat een Wijkhub, in eerste 

instantie gevestigd in het kantoor van Woonbron aan 

de Streefkerkstraat 16. Al vrij snel bleek de ruimte voor 

het wekelijkse inloopspreekuur onpraktisch. Bewoners 

met vertrouwelijke vragen aan de aanwezige 

medewerker(s) van de gemeente konden niet ‘veilig’ 

hun verhaal kwijt, omdat er geen afgeschermde 

spreekkamers aanwezig zijn. Vanaf maart is het inloopspreekuur 

hierom tijdelijk verplaatst naar de Huiskamer 2.0. Iedere 

maandag tussen 10 en 12 uur kunt u hier met uw vragen aan 

de gemeente terecht. Ondertussen wordt er gezocht naar een 

nieuwe locatie voor de Wijkhub, omdat ook de Huiskamer 

2.0 niet aan alle wensen voldoet en deze vooral voor andere 

activiteiten moet kunnen worden benut.

Naast het wekelijkse inloopspreekuur met de gemeente in 

de tijdelijke Wijkhub in de Huiskamer 2.0 is het mogelijk om 

iedere eerste maandag van de maand in de Wijkhub aan de 

Streefkerkstraat met leden van de Wijkraad in gesprek te gaan. 

Iedere eerste maandag van de maand tussen 19:30 en 20:30 uur 

zijn wij aanwezig.

De Wijkraad heeft inmiddels alweer een flink aantal 

vergadermomenten gehad, waarbij de rode draad is het 

monitoren van de voortgang van het Wijkakkoord en de 

bijbehorende jaaractieplannen. 25 mei was de feestelijke 

heropening van de opgeknapte (maar helaas nog niet helemaal) 

Kinderboerderij. Aan Sjaan en Ger lag het niet en ook de Wijkraad 

en de gebiedsorganisatie heeft veel energie in de opknapbeurt 

gestoken. In september 2024 zal een vrijwilligersactiviteit 
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plaatsvinden, waarbij alle actieve vrijwilligers uit Heijplaat onder 

het genot van een hapje en drankje mee aan boord mogen voor 

een rondvaart in de Rotterdamse haven. 

De komende zomermaanden worden er diverse activiteiten 

georganiseerd door en voor de bewoners van Heijplaat. Met 

dank aan de initiatiefnemers belooft het een jaar gevuld met 

leuke activiteiten voor jong en oud te worden. Heeft u nog leuke 

ideeën voor activiteiten in Heijplaat, schroom dan niet om deze 

kenbaar te maken. De Wijkraad en de gebiedsorganisatie helpen 

u graag verder met het regelen van de noodzakelijke subsidies 

of om u in contact te brengen met andere initiatiefnemers, 

verenigingen of stichtingen op Heijplaat.

Na lange radiostilte vanuit het projectteam van SB is de 

Wijkraad op 16 maart in vertrouwelijkheid geïnformeerd over 

het voorlopige (maar eigenlijk definitieve) Inrichtingsplan 

voor het Oude Dorp. Omdat de Wijkraad op diverse punten 

vraagtekens plaatst bij het Inrichtingsplan en de gemaakte 

keuzes, heeft de Wijkraad de projectleider met klem verzocht 

een informatieavond te organiseren om het plan te presenteren 

aan de bewoners. Deze wachten inmiddels al ruime tijd op 

helderheid over het plan en wat er met de input van bewoners is 

gebeurd. 

Op de avond van 13 mei was het dan eindelijk zover. In de 

Huiskamer 2.0 konden bewoners het Inrichtingsplan bekijken 

en met verschillende medewerkers van het projectteam in 

gesprek en vragen stellen.  De opkomst was hoog: niet vaak 

is de Huiskamer te klein voor het aanwezige publiek. Het 

algemene sentiment onder de geïnteresseerde bewoners was 

teleurstelling. Wat is er met de input van bewoners werkelijk 

gedaan? Waarom zijn andere beslissingen genomen? Is dan 

straks echt het wateroverlast verleden tijd? Waar kan ik straks 

parkeren? En hoe kom ik nog bij mijn voordeur?

‘Tijd voor Actie!’ is het geluid dat blijft hangen bij de voltallige 

Wijkraad. Op welke manier kunnen we het plan nog 

aangepast krijgen met meer oog voor de wensen van de 

bewoners en passend bij het karakter van onze wijk? Alleen 

de gemeenteraad kan het Inrichtingsplan in de huidige vorm 

nog tegenhouden. De Wijkraad gaat de komende tijd verder 

in gesprek met bewoners en met politieke partijen van de 

gemeenteraad in de hoop dat het Inrichtingsplan nog kan 

worden aangepast. Helaas zou dit wel kunnen betekenen dat 

het nog langer duurt voor er met het vervangen van riolering 

kan worden begonnen. Wordt vervolgd.

Wilt u ons bereiken? Mail naar wijkraden@rotterdam.nl. 

Voor meer informatie over de Wijkraad en de 

bijeenkomsten kunt u kijken op: 

https://www.rotterdam.nl/heijplaat
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Ik ontmoet Arie Stuurman, voorzitter van de 

Model Boten Vereniging Hoogvliet (MBVH), in hun 

clubgebouw. Niet op Heijplaat dus, maar de MBVH 

is volgens Arie al honderd jaar te gast bij ons om 

demonstraties te geven. Meestal op het Rondoplein. 

En we houden van schepen hier, dus alle reden om 

ze de ruimte te geven in Heijplaat Post. 

De vereniging

De MBVH  is opgericht in 1981 en brengt liefhebbers 

voor het bouwen van en varen met modelschepen uit 

de regio bij elkaar. Arie zelf is op en af lid sinds 1982, nu 

al weer sinds 2017. Er is nog één lid van het eerste uur. 

De vereniging telt zo’n 36-37 leden tussen de 45 en 

85 jaar, werkenden en gepensioneerden, en één 

vrouw. Verschillende leden hebben zelf als schipper 

gewerkt of in de scheepsbouw of onderhoud. Eén lid 

Model Boten 
Vereniging Hoogvliet 

heeft een 3D printer en print voor iedereen van alles (poppetjes 

en laatst een telefooncel) op schaal en heel realistisch. De jeugd 

begint jammergenoeg niet aan modelbouw, glimlacht Arie: het 

gaat niet snel genoeg, maakt te weinig herrie.

Het prachtige, knalgele clubgebouw in ‘Park de Heerlijkheid’ in 

Hoogvliet heeft een ontmoetingsruimte, werkplaats (met veel 

specialistisch gereedschap) en een garage. Er is zelfs speciaal 

voor hen naast het clubhuis een kanaal gegraven. Hier hebben 

ze een kleine modelhaven gebouwd, die actief gebruikt wordt. 

Clubactiviteiten

Het is een actieve vereniging, iets waar Arie best trots op is. 

Eens per week is er een clubmiddag en twee keer per week 

clubavonden (van 19.00 tot 22.00 uur) in het clubgebouw. 

Sommige leden komen voor het sociale contact. Zo wordt, 

volgens Arie, de wereld besproken en opgelost als oude 

herinneringen opgerakeld. Zoals blunders tijdens de demo’s 

in het bassin: het bakje kibbeling wat in het water flikkerde, de 

hogedrukkraan die ze vergeten waren te sluiten waarna het water 

huizenhoog spoot, de (bijna) botsingen. De sfeer is gemoedelijk..
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Vanzelfsprekend wordt er veel gebouwd en geklust. Onder 

andere aan het clubproject: momenteel het bouwen van een 

ponton met containers voor alle sponsoren. Ook wordt het 

clubmateriaal onderhouden en natuurlijk is er alle ruimte om te 

bouwen aan je eigen schip. 

Hiernaast heeft MBVH iedere twee weken in het weekend, van 

begin april tot medio oktober, een vaardag in het kanaal van 

‘Park De Heerlijkheid’. En hebben ze veel pret tijdens de extra 

vaardagen, zoals BBQ-varen en oliebollenvaren.

Demonstraties

De MBVH bezit een bassin van 6 bij 10 meter voor evenementen 

en demonstraties. In dit bassin zijn de modellen varend te zien. 

Ook kunnen kinderen en volwassenen hun stuurmanskunsten 

uitproberen met speciaal daarvoor gebouwde bootjes. Kinderen 

krijgen erna een orkonde. Bij droog en voldoende warm weer 

slepen de sleepboten van de vereniging kinderen in een 

rubberboot rond in het bassin. Dat is altijd dikke pret. Soms 

geven ze ook een demonstratie met hun booreiland, waarmee 

ze een kleine ramp in scene kunnen zetten. 

De demonstraties worden gegeven in de regio rondom 

Rotterdam, bij bedrijven en bij bejaardentehuizen. Sommige 

bewoners kijken er een vol jaar naar uit. Het is wel tijdrovend om 

het bassin te vullen in zo’n tehuis: met de tuinslang duurt het een 

volle dag…

Sinds een paar jaar neemt de MBVH ook deel aan de jaarlijkse 

modelbouwbeurs in Rosmalen en Goes. Altijd goed druk!

De verzameling

De MBVH beschikt over eigengebouwde schepen en donaties. 

Soms kopen ze iets op voor een klein prijsje. Ze hebben 

vissersboten, sleepboten, een ponton, een brandblusboot. 

De Mammoet en de Aveling (wat voor schepen?) zijn te groot 

om mee te nemen voor demonstraties. Ze zouden 

het hele bassin vullen. Kunststof schepen zijn 

gemakkelijker in elkaar te zetten als houten: de romp 

is al aan één stuk. Houten schepen hebben spanten, 

waardoor er minder ruimte is. Tegenwoordig heb je 

bouwdozen en natuurlijk kant en klaar modelschepen, 

maar dat laatste is de MBVH natuurlijk te min.

Lidmaatschap 

Iedereen kan lid worden. Arie hoopt stiekem een 

beetje op meer gepensioneerden, of anderen die 

door de week tijd hebben om de demo’s op te zetten 

en te houden. Nu is het een klein groepje, die dit 

uitvoert. De contributie is bescheiden met 9 euro / 

maand. Jeugdleden betalen een gereduceerd tarief.

Bent u, net zoals wij van de redactie, enthousiast en 

wilt u meer weten? Zie:

Model Boten Vereniging Hoogvliet 

Herikweg 7, 3193 KC Hoogvliet Rotterdam

www.modelbouwhoogvliet.nl

info@modelbouwhoogvliet.nl.

Wilt u een demonstratie? Dit kan tegen een 

bescheiden vergoeding, waar de MBVH weer 

materiaal van koopt en andere onkosten van betaalt.

demo@modelbouwhoogvliet.nl.
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Wat wordt er zoal in de VVH (Volkstuin 

Vereniging Heijplaat) verbouwd?

De antwoorden staan op pagina 23.

PUZZELPUZZEL

WWeetjes
11 66

22 77 1111

33 88 1212

44 99 1313

55 1010
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door Gianni van den Hurk (giannivandenhurk@gmail.com)

Onderzeeboten 

en de 

onderzeebootloods



De eerste marine-opdracht

Die onderzeebootloods, althans het eerste deel ervan, 

is gebouwd in 1929. Dit was een direct gevolg van de 

opdracht van de Koninklijke Marine in datzelfde jaar 

om drie onderzeeërs te bouwen. Terecht wordt in het 

gedenkboek van de RDM het verkrijgen van deze opdracht 

een ‘mijlpaal in de geschiedenis der R.D.M.’ genoemd. 

De RDM werd weliswaar niet de enige (ook bij Wilton-

Fijenoord, de Vlissingse ‘Schelde’ en de Amsterdamse 

NDSM werden onderzeeboten gemaakt), maar wel een 

belangrijke vervaardiger van deze zeer bijzondere schepen. 

De eerste drie onderzeeërs kregen de nummers K XIV, 

K XV en K XVI en werden in 1933 en 1934 overgedragen 

aan de Koninklijke Marine. Deze boten waren bestemd als 

patrouillevaartuig voor het toenmalige Nederlandsch Indië 

(de K staat voor koloniën). 

Spectaculaire ontsnapping

Tegen het einde van de jaren dertig volgden nieuwe 

opdrachten voor in totaal vier onderzeeboten voor de 

marine. Deze kregen de namen O23, O24, O26 en O27. 

Deze vier schepen waren nog niet afgebouwd toen in 

mei 1940 het Duitse leger Nederland binnenviel. Een 

marine-officier, Piet de Jong, de latere premier, die was 

toegevoegd aan de bouw van de schepen bij de RDM, 

werd in de nacht van de 9e op de 10e mei 1940 wakker in 

Rotterdam-Noord. Hij haastte zich naar de overkant van 

de rivier en wist de dagen daarna, samen met een aantal 

collega’s en geholpen door werknemers van de RDM, met 

de twee schepen die het verst waren afgebouwd (de O23 

en de O24) te ontkomen naar Engeland. Beide schepen 

vochten gedurende de oorlog mee aan geallieerde zijde. 

De O26 en de O27 vielen in handen van de bezetter, 

werden afgebouwd en vochten als de UD4 en de UD5 mee 

aan de Duitse kant. De UD4 (O26) werd in 1945 vernield, de 

O27 keerde onbeschadigd terug.

Nieuwe ‘eigen vloot’ voor de marine

In 1954 werd in de Onderzeebootloods de kiel gelegd 

voor de onderzeeër ‘Dolfijn’. Even later volgde de bouw 

van de ‘Zeehond’. Tegen het einde van 1960 werd 

de Dolfijn overgedragen aan de marine, de Zeehond 

volgde in april 1961. De bouw van deze nieuwe, zeer 

geavanceerde onderzeeërs was een belangrijk moment 

in de geschiedenis van zowel de RDM als de marine. De 

Nederlandse marine was zwaar gehavend uit de tweede 

wereldoorlog gekomen en had zich de eerste jaren moeten 

redden met geleende schepen van Britse en Amerikaanse 

makelij. De marine was blij met weer een eigen vloot van 

vaderlandse bodem.

Even, heel even maar, was scheepswerf RDM op de Rotterdamse Heijplaat 

weer een item in het nationale nieuws. Zoals ze dat in haar beste èn haar 

slechtste jaren ook zo vaak was geweest. Die middag was bekend geworden 

dat het kabinet definitief had gekozen voor het Franse Naval als bouwer 

van nieuwe onderzeeboten voor de Koninklijke Marine. En om acht uur al 

stond de verslaggever van het NOS-journaal met een bedrukt gezicht op 

de Dokkade. Vroeger, vertelde hij, werden in Nederland zèlf onderzeeboten 

gebouwd. Hij gebaarde naar links, en de camera zwenkte mee. Daar 

stond het, onmiskenbaar, in grote witte blokletters op rode baksteen. 

Onderzeebootloods. 
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De laatste twee lichtingen

In 1965 werden de ‘Zwaardvis’ en de ‘Tijgerhaai’ bij de 

RDM besteld. Zij kwamen in 1972 bij de marine in dienst. 

In 1978 kwam de bestelling van nog twee onderzeeboten: 

de Walrus en de Zeeleeuw. In 1983 volgde bestelling van 

twee onderzeeërs van hetzelfde ‘Walrus-type’: de Dolfijn 

en de Bruinvis. Het bouwen van onderzeeboten was altijd 

al een langdurig proces, maar vanwege allerlei technische 

aanpassingen waren de vertragingen nu wel erg groot: 

de Zeeleeuw verliet de RDM in 1990, de Bruinvis in 1994. 

De ‘oude RDM’ bestond al niet meer toen de laatste 

onderzeeboot de werf op de Heijplaat verliet. Die was in 

1983 failliet gegaan. De laatste vier onderzeeboten werden 

afgebouwd door de ‘nieuwe RDM’. 

En de Onderzeebootloods? Die groeide met de grotere 

ontwerpen mee. In 1936 werd aan de westkant van de 

oorspronkelijke loods, dus in de richting van de Heijse 

Haven, een tweede loods gebouwd, in 1937 volgde een 

derde. Deze loodsen zijn allemaal in de kenmerkende 

RDM-stijl gebouwd. Dus baksteen gevat in bruin-rood 

geverfd staal, als een soort industrieel vakwerk. De ramen 

werden wat hoger geplaatst dan normaal: de marine houdt 

niet van pottenkijkers. Om dezelfde reden was de toegang 

tot het bouwterrein van militair materieel strikt beperkt. 

Foto's: 

Pagina 19:

Bemanning en werklieden van de RDM met de onderzeeboot 

‘Zwaardvis’ in het dok.

Pagina 21 van boven naar beneden:

Een kijkje in het interieur van de onderzeeboot K XIV. Er bestond 

aan boord van de onderzeeboten weinig privacy!

De tewaterlating van de onderzeeboot ‘Tijgerhaai’.

De onderzeeboot ‘Zeeleeuw’ met bemanning in de Dokhaven.

Bron foto's bij dit artikel: Stadsarchief Rotterdam.
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Hieronder enkele handige gegevens.  
Heeft u opmerkingen of aanvullin-
gen? Mail dan a.u.b. de redactie: 
heijplaatpost@gmail.com

Alarmnummer 
Tel. 112

Gemeente Rotterdam
Tel. 14 010

Politie 
Tel. 0900 – 8844

Woonbron
Streefkerkstraat 16, 3089 PW
Tel. 088 - 966 00 00
www.woonbron.nl
Spreekuur Wijkpost Heijplaat:
Dinsdag van 9.00 - 10.00 uur

DCMR
Tel. 0888 - 333 555 
www.dcmr.nl

Dierenambulance 
Tel. 010 - 415 56 66

Storing waterleiding Evides 
Tel. 0900 - 0787 (dag / nacht)

Gas- en stroomstoringen 
Tel. 0800 - 9009 (dag / nacht)

Reistijden Openbaar Vervoer
Tel. 9292
www.9292.nl

Watertaxi
www.watertaxirotterdam.nl

De Huiskamer 2.0
Heijsekade 1, 3089 TE
Tel. 010 – 341 44 16 
www.facebook.com/
huiskamer.heijplaat

RDM Kantine
Heijplaatstraat 3, 3089 JB
Tel. 010 – 429 18 34 
www.rdmkantine.nl

Café Restaurant Courzand
Courzandseweg 40, 3089 PE
Tel. 010 – 429 70 90
www.courzand.nl

Apotheek Dorpsweg
locatie Heijplaat
Victorieuxstraat 80, 3089 PX
Rotterdam, Tel. 010 - 481 41 97
Tijden 9.00 - 11.00 uur

Huisartsen op Heijplaat
Alleen op telefonische afspraak:
• Dokter Galema 
• (waarnemer namens dokter Bruins) 

vrijdagmiddag van 14.00-15.00 uur. 
Tel 010 - 429 25 76

Fysiotherapie
Victorieuxstraat 80, 3089 PX
• Fysiotherapie Heijplaat 

www.fysiotherapiejvanhoorn.nl 
Tel. 06 - 153 043 58

• Living-Fit Fysiotherapie  
Jan Vermin, Richard van  
den Burg en Justin Schipper 
www.living-fit.nl 
Tel. 010 - 416 38 47

Advocatenkantoor  
Ewald Borgman
Letostraat 5, 3089 RD
www.ewaldborgman.nl

Stichting Archief
Historisch Heijplaat
Courzandseweg 36

Culturele Commissie  
Heijplaat (CCH)
cul.com.heijplaat@kpnmail.nl

Fresh Food Heijplaat (supermarkt)
Victorieuxstraat 84, 3089 PX
Open: ma-za 8-20 en zo 12-20 uur 
fresh-food-heijplaat.business.site
instagram.com/freshfoodheijplaat

De Klaver Heijplaat (basisschool)
Vestastaat 15, 3089 RL
www.klaver-heijplaat.nl

De Rotterdamse Peuterschool
Vestastaat 15, 3089 RL
www.derotterdamsepeuterschool.nl

De TanteS (kinderopvang)
Vestastraat 19a, 3089 RL
www.kindcentrumdetantes.nl

Kinderboerderij / Heyse Bazar
Oostbroekweg 15, 3089 KL
www.kinderboerderijdeheij.nl

RODAC Hobbygarage
Eemhavenweg 39, 3089 KE
Tel. 010 – 429 64 95
www.hobbygarage.nl

sv RDM (voetbal)
Arie den Toomweg 40, 3089 JR
Tel. 010 – 794 92 00
www.svrdm.nl

Volkstuinvereniging Heijplaat
Rondolaan 76, 3089 JE
vtvheijplaat@upcmail.nl

Dansschool 
Karimunstraat 50, 3089 SM
www.dansschoolfootstepz.nl

Kapper
Alcorplein 10, 3089 PA
www.dekapperopdehoek.nl

WIJPLAAT  
(belangenorganisatie Heijplaat) 
wijplaat@gmail.com

WIK Heijplaat (turn & gym)
Karimunstraat 50, 3089 SM
Tel. 010 – 429 57 32
www.wikheijplaat.nl

Zeekadetkorps Rotterdam
Tel. 010 – 202 19 15
www.zkkrotterdam.nl

Heijplaat op internet
• heijplaat.com
• heijplaatonline.com
• facebook.com/HeijplaatOnline

Wijkraad Heijplaat
wijkraden@rotterdam.nl

Wijkhub
Iedere eerste maandag van de 
maand, 19.30-20.30: 
Streefkerkstraat 16, 3089 PW, 
En tijdelijk: elke maandag, 10-12 in de 
Huiskamer 2.0

Yin Yoga
Iedere woensdagavond vanaf
20.15 uur in de Huiskamer 2.0 aan
de Heysekade 1.
www.my-yogastudio.com

Holistic Care
Vestastraat 33
3089 RL Rotterdam
Tel 06 - 242 9 45 09
www.holistic-care.nl

adressen

Sinds dit jaar hebben wij op Heijplaat een gastouder 

erbij: ‘De Papegaaitjes’.

In januari begonnen de aanmeldingen en in februari 

werden de kinderen hartelijk welkom geheten. Gastouder 

Shelly Thompson vindt het heel fijn om met kinderen 

om te gaan. Met veel geduld helpt zij de kinderen. Bij 

De Papegaaitjes ervaren de kinderen themagerichte 

activiteiten, waarbij ze op een speelse manier worden 

klaargestoomd voor de basisschool.

De Papegaaitjes is voor kinderen van 0 tot 4 jaar. Er 

kunnen maximaal 6 kinderen opvang krijgen per werkdag. 

Het varieert per dag en periode hoeveel kinderen erbij 

kunnen. Mocht je geïnteresseerd zijn? Neem contact 

op met Shelly door te bellen naar 06 28799224 of te 

mailen naar s.tommy@hotmail.nl . Bezoek anders ook de 

Facebookpagina ‘Gastouder De Papegaaitjes’.  Wie weet 

wordt uw kind ook één van de papegaaitjes!

ondernemer

 
Gastouderopvang 
De Papegaaitjes
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Ook een bericht plaatsen? Mail de 

redactie op heijplaatpost@gmail.com 

berichten

Evert vertelt

De geschiedenis van de RDM begon in 1902. Of eigenlijk 

eerder, bij scheepswerf De Maas op de plek waar nu de 

Jobshaven is. Die werf stond op grond die van de gemeente 

gepacht werd, en moest van die plek af. Directeur Lucardie liet 

zijn oog vallen op de Heijplaat. Dat was destijds een 

moerasachtig gebied dat bij hoog water onderliep. De bagger die 

vrijkwam bij het graven van de Dokkade, is gebruikt om het 

gebied op te hogen. 

Een groot probleem voor de nieuwe directeur, Marius Gerard de 

Gelder, was het krijgen van voldoende vakbekwame werklieden. 

Die woonden aan de andere kant van de Maas, de afstanden 

waren lang. Zo kwam De Gelder op het idee om vlak bij de werf 

een dorp voor zijn arbeiders te gaan bouwen. De architect die 

hij in de arm nam, Herman Baanders, heeft daar een prachtig 

ontwerp voor gemaakt. Met de verspringende gevels, knikken 

in de straat zoals op het Vestaplein, en de mooie bakstenen 

versieringen in de gevels. Baanders ontwierp ook het mooie 

gemeenschapsgebouw, met het markante torentje, op de hoek 

van het Vestaplein. Dat konden alle godsdienstige groepen 

gebruiken als kerkgebouw. Daarnaast was het gebouw in gebruik 

als vergaderlocatie. 

Toen ik in 1958 met mijn vrouw in de Heijplaatstraat kwam wonen, 

was een aantal huizen als gevolg van het gebrek aan woningen 

gesplitst. Een gezin onder, het andere boven. Er was boven een 

klein keukentje gebouwd. We deelden de voordeur en het toilet. 

De bovenbuurvrouw gaf de helft van de huur aan mijn vrouw. 

En mijn vrouw leende de stofzuiger van de bovenbuurvrouw, 

want die hadden we zelf niet. Later verhuisden we naar een hele 

woning in de Alwinastraat, genoemd naar het eerste schip dat de 

RDM op Heijplaat bouwde.

Nu hoor ik geregeld dat werkgevers als ASML zelf woningen 

willen gaan bouwen voor hun werknemers. Een mooi, maar al 

oud idee.  

Evert van der Schee (1931) werkte 

vanaf 1947 bij de RDM en woont 

sinds 1958 op Heijplaat. Speciaal 

voor Heijplaat Post vertelt hij een 

aantal markante anekdotes. 

Opgetekend door Gianni van den Hurk. 

Afscheid Paul Hendriks

Op 4 april nam de redactie van Heijplaat Post 

feestlijk afscheid van Paul Hendriks, grafisch 

vormgever van het eerste uur, in café-

Restaurant Courzand. Paul is ondertussen 

opgevolgd door Jelna Bosma. 

De redactie van Heijplaat Post zoekt nog steeds 

naar versterking vanaf 2025. Wie durft?

Atelier sale 
Quarantaineterrein
In het weekend van 8 & 9 juni van 11 tot 17 uur. 

Werk uit voorraad tegen atelierprijzen. 

Aanbod van diverse materialen, 

kantoorartikelen, gereedschap, metalen 

ladenkasten en kantoormeubels. 

Voor meer informatie mail naar:  

gistudios@giportal.nl.

Antwoorden pag 13

1. Tuinbonen 

2. Pompoen

3. Snijbiet

4. Artisjok

5. Laurier

6. Framboos

7. Wortel

8. Druif

9. Rabarber

10. Courgette

11. Spruitjes

12. Vijg

13.  Mais

14. Kerela of Sopropo
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De afgelopen maanden hebben we als team o.a. heel hard gewerkt aan de positionering om nu en in de 
toekomst de belangstelling voor De Klaver Heijplaat als school in het dorp te vergroten. Samen staan we 
achter onze nieuwe slogan:  DDee  KKllaavveerr  HHeeiijjppllaaaatt::  EEeenn  vveeiilliiggee  hhaavveenn......   

De drie pijlers van onze positionering zijn geworden:  

11..  DDoorrppsssscchhooooll:: De school heeft een verbindende en actieve rol in de buurt, zo is er nauw contact met de 
gemeente en het wijkteam. Op deze manier brengen wij ouders en kinderen in contact met verenigingen, 
voorzieningen, bedrijven en mensen in het dorp zodat kinderen zich goed kunnen ontwikkelen.   

22..  RReecchhtt  ddoooorr  zzeeee:: Wij communiceren op een open en eerlijke manier met ouders over de ontwikkeling 
van hun kind en over ontwikkelingen op school. Wij hechten veel waarde aan ouderbetrokkenheid, 
waarbij laagdrempeligheid voorop staat. Onze deur staat altijd open en we kennen de kinderen en hun 
ouders persoonlijk. Zo is het makkelijk om zorg en ondersteuning te bieden waar dat nodig is.   

33..  KKooeerrssvvaasstt:: Op school ligt de focus op lezen, taal en rekenen. Daarmee leggen we een goede basis bij 
de kinderen zodat ze voorbereid de stap naar het voortgezet onderwijs kunnen maken. Het team is actief 
betrokken bij de ontwikkeling van de school en we investeren in een sterk en stabiel team door middel 
van scholing en teambuilding. Zo werken we stap voor stap aan de groei van onze leerlingen en de 
school. 

GGrraattiiss  NNeeddeerrllaannddssee  lleess  vvoooorr  vvoollwwaasssseenneenn 

Vanaf het begin van het nieuwe schooljaar 2024-2025, rond september kunt u bij ons op basisschool 
de Klaver-Heijplaat kosteloos starten met het volgen van Nederlandse les. De lessen zijn voor 

iedereen boven de 18+ en niet meer inburgering plichtig. Andere volwassenen, die geen kinderen op 
school hebben mogen hier ook aan deelnemen. Dit houdt in dat u 2 keer per week van 09:00 uur tot 

12:00 uur les volgt gedurende 10-15-20 of 25 weken. De lessen worden verzorgd door een 
vakleerkracht Nederlands van de organisatie NLTRAINING. Na de aanmelding zal er een intakegesprek 
volgen. Er zijn nog 3-5 deelnemers nodig om de cursus te laten starten. Kent u iemand of heeft u zelf 

interesse, dan kunt u vvoooorr  55  jjuunnii  aa..ss.. langskomen en vragen naar Sandra Brons of Hennie van der Beek. 
Samen vullen zij met u het aanmeldingsformulier in. 

 WWiisstt  uu  ddaatt……  
 Met hulp van het bewonersinitiatief en Rianne Voet, onze dank daarvoor, er nu elke 

woensdagmiddag, na schooltijd, van 14.00-15.00 uur geschaakt wordt. De kinderen krijgen les 
en passen dit gelijk toe in het spel. Met Rianne en meester Alain leren de kinderen de kneepjes 
van het vak.  

 Groep 7 en 8 met dank aan het Jeugdeducatiefonds met de bus heerlijk op kamp is geweest naar 
Odiliapeel in een echt kamphuis in het bos. Groep 1 t/m 6 gaan 13 juni a.s. 
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